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Ve fúzi Krajské nemocnice Liberec (KNL) a Nemocnice s poliklinikou
Česká Lípa (NsP) chce Liberecký kraj pokračovat. Po čtvrtečním jednání
Zastupitelstva statutárního města Liberec, které odmítlo podpořit
změnu stanov KNL, však musí přijmout další kroky.

Liberecký kraj nadále považuje fúzi KNL a NsP za klíčový krok k posílení zdravotní péče
v regionu a stabilizaci personálního i ekonomického zázemí obou zdravotnických zařízení.
Spojení nemocnic má přinést nejen úspory, ale také lepší vyjednávací pozici vůči zdravotním
pojišťovnám a posílit dostupnost kvalitní péče pro obyvatele celého kraje.

Navzdory tomu, že Zastupitelstvo statutárního města Liberec na svém posledním jednání
(ve čtvrtek 26. června 2025) odmítlo podpořit změnu stanov KNL v navržené podobě, Liberecký
kraj v projektu fúze pokračuje.

„Respektujeme rozhodnutí libereckých zastupitelů, kteří změnu stanov a model řízení nemocnice v
této chvíli nepodpořili. Zároveň však platí, že pro pacienty v našem kraji je spojení nemocnic zásadní
a musíme v něm pokračovat – byť náročnější cestou,“ uvedl náměstek hejtmana pro zdravotnictví
Vladimír Richter, který na dnešní Valné hromadě KNL zastoupil hejtmana Libereckého kraje
Martina Půtu.

V návaznosti na rozhodnutí Zastupitelstva statutárního města Liberec ze dne 26. června
2025 bude kraj nucen přijmout následující kroky:

Připravit nové návrhy postupu fúze, které zohlední výhrady statutárního města Liberec a1.
ostatních akcionářů KNL. Tímto úkolem bude nově pověřena Komise Rady Libereckého
kraje pro přípravu fúze KNL+, jež naváže na práci původně plánovaného Přípravného
výboru. Rozhodli o tom na dnešním mimořádném jednání krajští radní.
Svolat mimořádnou valnou hromadu KNL. Kraj jako majoritní akcionář požádal o svolání2.



další valné hromady KNL do 30. července 2025. Na programu bude projednání návrhů
představenstva na další postup týkající se financování projektu „Modernizace KNL – Etapa
č. 1“. „Zvažovat budeme varianty financování podle aktuálních akcionářských podílů a využití
rezervních zdrojů společnosti bez mimořádných vkladů anebo kombinaci obojího včetně analýzy
rizik,“ doplnil náměstek Richter. V současné době činí závazek Libereckého kraje na
modernizaci KNL 1,68 miliardy korun včetně poskytnutého úvěru. Zároveň se kraj zavázal
investovat do roku 2030 celkem 165 milionů korun do rozvoje územních pracovišť
nemocnice, zejména v Turnově a Frýdlantu.
Zvážit odprodej podílu statutárního města Liberec. Liberecké zastupitelstvo podpořilo3.
možnost odprodeje svého přibližně 15% podílu v KNL ostatním akcionářům. Pokud
statutární město Liberec nebude chtít nadále nést odpovědnost za nemocnici, je kraj
připraven jednat o odkupu tohoto podílu.

Liberecký kraj je přesvědčen, že spojení KNL a NsP je v dlouhodobém zájmu pacientů
i zdravotnického personálu. Proces však nyní bude delší a složitější, neboť je nezbytné najít
shodu mezi všemi akcionáři a zajistit, že veškeré změny budou transparentní a přínosné pro
celý region.


